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Budapest Főváros IX. Kerület 
Ferencváros Önkormányzatának 
Kulturális, Oktatási,  
Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság 
 

Jegyzőkönyv 
készült a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság 2023. június 21-én  

15:30 órakor megtartott rendes nyílt üléséről 
 
Ülés helye:  Polgármesteri Hivatal – Bakáts tér 14. 

II. emeleti ülésterem  
 
Jelen vannak:  Takács Máriusz elnök, 

Árva Péter, 
Bodnár Alex Szilveszter, 
Bucher Franciska (igazoltan távol), 
Deutsch László, 
Hulse Alexandra, 
Kállay Gáborné, 
Kozma András, 
dr. Mátyás Ferenc, 
Dr. Nagy Attiláné (igazoltan távol),  
Sajó Ákos (igazoltan távol) tagok. 

 
Hivatal részéről: 
Döme Zsuzsanna alpolgármester, dr. Ruzsits Ákos Jenő aljegyző, Ignáth Kitti alpolgármesteri főmunkatárs, Janitz 
Gergő irodavezető, dr. Papula Lászlóné referens, Szilágyi Imre irodavezető, Nehéz Jenő informatikus, Koór 
Henrietta csoportvezető, Fábián Beatrix jegyzőkönyvvezető. 
 
Meghívottak: Czakóné Dobó Krisztina – FÜK vezetője, Morassi László – az FMK izgazgatóhelyettese, Pál Dániel 
– a FIÜK műszaki ügyintézője, Sztarneki Pál – a Pinceszínház igazgatója, Tamás Margit – a FIÜK gazdasági 
vezetője. 
 
Takács Máriusz: Szép jó napot kívánok! A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság rendes ülését 
2023. június 21-én 15.35 perckor megnyitom. Megállapítom, hogy a bizottság 7 fővel határozatképes. Tájékoztatom 
a Tisztelt Bizottságot, hogy még egy fő fog megérkezni nemsokára, Kozma András. A többiek igazoltan vannak 
távol. Beérkezett időközben még egy előterjesztés, amiről döntenünk kell, kérem, hogy ezt vegyük fel napirendre. 
Ki lett osztva. Ez a József Attila irodalmi támogatásra beérkezett pályázatok elbírálása. Kérem, hogy szavazzunk 
a módosított napirendről. 
 
Hozzászólás nem volt, a bizottság a napirenddel kapcsolatban az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 90/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
Napirend: 
 
1./ Nem lakás céljára szolgáló helyiségek kijelölése kulturális vagy más közérdekű tevékenység végzése céljára 

148/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester  

 
2./ Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2022. évi tevékenységéről 

150/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baloghné dr. Nagy Edit címzetes főjegyző 
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3./ A 2023/2024. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának engedélyezése 
142/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
4./ A Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata által fenntartott köznevelési intézmények (óvodák) 

2023/2024. nevelési év munkaterveinek véleményezése 
134/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 
 

5./ Javaslat a pedagógusok továbbképzésére vonatkozó középtávú továbbképzési programok módosítására 
143/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
6./ Javaslat pályázati programok elszámolásának elfogadására  

153/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
7./ Javaslat Dél-Korea, Szöul Dongjak-gu kerülettel testvérvárosi kapcsolat létesítésére 

159/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester  

 
8./ Javaslat a Képviselő-testület 2023. II. félévi munkatervére 

160/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
9./ Ráday Utcai Színházi Találkozó támogatása 

172/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester  

 
10./ Kettőspont Kulturális és Művészeti Alapítvány kérelme 

173/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
11./ Javaslat használaton kívüli telefonfülkék könyves szekrénnyé történő átalakítására 

167/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: dr. Mátyás Ferenc önkormányzati képviselő 

 
12./ Engedélyezett létszám megemelése – Ferencvárosi Pinceszínház 

168/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Takács Máriusz önkormányzati képviselő 

 
13./ Javaslat pályázati program elszámolásának elfogadására  

Sz-203/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 
 

14./ Javaslat pályázatok kiírására 
Sz-246/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 
 

15./ Ferencvárosi Görög Nemzetiségi Önkormányzat kérelme  
Sz-204/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 
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16./ Javaslat óriásplakát pályázat kiírására 
Sz-244/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 
 

17./ A József Attila irodalmi támogatásra beérkezett pályázatok elbírálása 
Sz-247/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
 (7 igen, egyhangú) 

A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Kozma András Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
NAPIRENDI PONTOK TÁRGYALÁSA: 
 
1./ Nem lakás céljára szolgáló helyiségek kijelölése kulturális vagy más közérdekű tevékenység végzése 

céljára 
148/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester  

 
Takács Máriusz:  4 darab helyiségről van szó, az első kettő az, amiben jelenleg a Kettőspont Színház és a Kispont 
Galéria működik. A másik kettő pedig két Üllői úti helyiség, amit a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi 
Bizottság néhány tagja megnézett. Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 148/2023. sz. előterjesztés 
határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 91/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
148/2023. számú – ” Nem lakás céljára szolgáló helyiségek kijelölése kulturális vagy más közérdekű tevékenység 
végzése céljára” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

 (6 igen, 1 tartózkodás) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Kállay Gáborné Tartózkodott 
Bucher Franciska Távol 
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Kozma András Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
 
2./ Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2022. évi tevékenységéről 

150/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baloghné dr. Nagy Edit címzetes főjegyző 

 
Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 150/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 92/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
150/2023. számú – ”Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2022. évi tevékenységéről” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(7 igen, 1 tartózkodás) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen  
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Kállay Gáborné Tartózkodott 
Bucher Franciska Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
 
3./ A 2023/2024. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának engedélyezése 

142/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 142/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 93/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
142/2023. számú – ”A 2023/2024. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának engedélyezése” című – 
előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
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Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 

 
4./ A Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata által fenntartott köznevelési intézmények 

(óvodák) 2023/2024. nevelési év munkaterveinek véleményezése 
134/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 134/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 94/2023. (VI.21.) sz. 

 Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
134/2023. számú – ” A Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata által fenntartott köznevelési 
intézmények (óvodák) 2023/2024. nevelési év munkaterveinek véleményezése” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
 
5./ Javaslat a pedagógusok továbbképzésére vonatkozó középtávú továbbképzési programok 
módosítására 

143/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 143/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
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KOEN 95/2023. (VI.21.) sz. 
Határozat 

A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
143/2023. számú – ” Javaslat a pedagógusok továbbképzésére vonatkozó középtávú továbbképzési programok 
módosítására” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
6./ Javaslat pályázati programok elszámolásának elfogadására  

153/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Takács Máriusz: A Vizuális Világ Alapítvány, ami a legutolsó, még 2020-as. Tulajdonképp itt mi történt? Egyrészt 
van sajnos egy kis elírás a szöveges részben, mert ott úgy van írva, hogy a pályázati támogatás időszak 2020. 
október 1. és 2023. március 31. között volt kiírva, ami biztos, hogy nem így van, mert utána a következő sorban le 
van írva, hogy alapvetően 2021. december 31-ig volt és 2022. január 31. Itt el lett írva csak egy dátum benne 2023-
ra. Kérnék valami tájékoztatást, hogy mi történt itt 2022. január 31-e óta, hogy ez ilyen ütemben, most kerül elénk, 
majdnem 1,5 évvel később.  
 
Szilágyi Imre: Itt egy hosszabb hiánypótlási folyamat volt náluk. Mind a benyújtott dokumentumokkal volt a 
Hivatalnak észrevétele és kifogása, és ezután, miután a megfelelő dokumentumokat megkaptuk, utána a 
Humánszolgáltatási Iroda is és a Pénzügyi Iroda is megtette a szükséges ellenőrzést. Ez valóban hosszabb időt 
vett igénybe hivatali részről. Egyébként az Alapítvány 2022-ben benyújtotta az elszámolását, akkor már 
maradéktalanul és hiánytalanul, és itt volt egy hosszabb hivatali időszak. 
 
Takács Máriusz: Kérném a Tisztelt Hivatalt, hogy ha lehet, egy ilyen pályázati elszámolást abban az évben, amikor 
beérkezik, próbáljuk meg lezárni, mert azt látom, hogy elég sok ügy át-áthúzódik éveken, ami nem túl egészséges. 
Pénzügyi szempontból biztosan nem. Kérem, hogy a határozati javaslat ránk vonatkozó részéről, az elsőről nem, 
a másodikról nem, a harmadikról nem, hanem a negyedikről és a hatodikról szavazzunk, hogy elfogadásra ajánljuk-
e a Képviselő-testületnek. Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 153/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 96/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
153/2023. számú – ” Javaslat pályázati programok elszámolásának elfogadására” című – előterjesztés 4. és 6. 
határozati javaslatát. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 
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(8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
 
7./ Javaslat Dél-Korea, Szöul Dongjak-gu kerülettel testvérvárosi kapcsolat létesítésére 

159/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester  

 
Deutsch László: Annak idején a testvérvárosok kapcsolatára való rendeletet abból a célból hoztuk létre, hogy 
magyar ajkú területről választunk testvérvárost. A lokálpatrióták így is lelkiismereti válságba keveredtek Bucsa 
miatt. Sajnáltuk őket, de nem magyar ajkúak. Úgyhogy ezt a javaslatot én csacskaságnak tartom, és megkérem az 
előterjesztőt a bizottsági Elnök Úron keresztül, hogy vonja vissza ezt a javaslatot. Elhiszem, hogy ott olcsóbb a 
tengeri hal, de mégsem. 
 
Hulse Alexandra: Nekem csak egy technikai jellegű megjegyzésem lenne. Mint távol keleti nyelvet beszélő 
embernek, tudom, hogy macerás, hogy angol átírás, vagy magyaros átírás, de keverve van magában az 
előterjesztésben is, hogy melyiket használjuk. Ebben legyünk következetesek. Személy szerint támogatom, mert 
szerintem nagyon sokat lehet tanulni olyanoktól, akik másképp nézik a világot és másképp látják a világot. Én 
támogatnám ezt az előterjesztést. 
 
Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 159/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 97/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság az alábbi határozati javaslatot elutasítja:  
„A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
159/2023. számú – ”Javaslat Dél-Korea, Szöul Dongjak-gu kerülettel testvérvárosi kapcsolat létesítésére” című – 
előterjesztést.” 

 (4 igen, 1 nem, 3 tartózkodás) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Deutsch László Nem 
Kállay Gáborné Tartózkodott 
Kozma András Tartózkodott 
Takács Máriusz Tartózkodott 
Bucher Franciska Távol 
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Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
 
8./ Javaslat a Képviselő-testület 2023. II. félévi munkatervére 

160/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Takács Máriusz: Nekem egy kérdésem lenne. A szeptemberi munkatervben láttam azt, hogy újra lesz a Képviselő-
testület előtt oktatás vagy kulturális célra történő helyiségkijelölés. Kérdezem, hogy mik azok a helyiségek 
várhatóan, amik elénk fognak kerülni.  
 
Döme Zsuzsanna alpolgármester mikrofonon kívül megválaszolja, hogy ezek azok a helyiségek, amik le fognak 
járni. 
 
Takács Máriusz: Alpolgármester Asszony megválaszolta, hogy azok a helyiségek, amik lejárnak, azoknak az újra 
kijelölése és pályáztatása, amiről szó lesz. Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 160/2023. sz. 
előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 98/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
160/2023. számú – ” Javaslat a Képviselő-testület 2023. II. félévi munkatervére” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(7 igen, 1 tartózkodás) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Kállay Gáborné Tartózkodott 
Bucher Franciska Távol  
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
 
9./ Ráday Utcai Színházi Találkozó támogatása 

172/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester  

 
Takács Máriusz: Erre van egy külön költségvetési sor. Arról döntünk most, hogy ezt a szerződést most meg is 
kötjük, illetve, hogy melyik szervezettel.  
 
Kállay Gáborné: Ha jól látom a költségvetést, ennek a fesztiválnak az összköltsége 21.460.000 forint? Igen. És a 
Nemzeti Együttműködési Alaptól igényelt támogatás mit takar, ez a 14.522.350 forint? Ezt megkaptuk a Nemzeti 
Kulturális Alaptól? 
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Döme Zsuzsanna: Úgy tudom, hogy folyamatban van ennek a döntése. Nem tudok még arról, hogy pozitívan vagy 
negatívan. Még nem bírálták el ezt a pályázatot. Ettől kezdve még nem tudjuk, hogy kap-e támogatatást, de a 
Ráday utcai színházak egyébként jó sok pályázati forrást megpróbálnak az Önkormányzaton túl is fölhajtani erre a 
remek kezdeményezésre. Nagyon bízom benne, hogy támogatást kap ez a pályázat a Nemzeti Együttműködési 
Alaptól is. 
Kállay Gáborné: A Nemzeti Együttműködési Alaptól? Ott is pályázott? Mert én a Nemzeti Kulturális Alapot látom 
itt feltüntetve. Mi történik akkor, hogyha nem kap, vagy mondjuk, 2 millió forintot kap? Mert, mondjuk, a Nemzeti 
Kulturális Alapnál ez benne van a pakliban. Akkor mi fog történni? Miből fog megvalósulni ez a fesztivál? 
 
Takács Máriusz: Az előző kérdésre: Nem mi pályáztunk, hanem ők pályáztak. Az Önkormányzat nem pályázhat 
ilyen pályázatokon, csak civil szervezetek. Azt gondolom, hogy ezek olyan kérdések, amikre maguk a szervezők 
tudnának válaszolni. Én vélelmezem, hogy ha van valamennyi elég tőke, amiből meg tudják csinálni, akkor 
megcsinálják, maximum, ha nem kapnak annyi pénzt, akkor csökkentett tartalommal. Mi biztos, hogy arra 
szerződünk le velük, hogy erre a fesztiválra használják fel a pénzt. Ha nem tudják megcsinálni a fesztivált, nyilván 
nem használhatják fel a pénzt sem. Hogy végül ebből az 5 millió forintból csinálják meg a fesztivált, vagy 20 millió 
forintból, az majd valószínűleg akkor dől el, hogy mennyi pénzt kaptak.  
 
Kállay Gáborné: Tulajdonképpen arról van szó, hogy a Ráday utcaiak terveznek egy fesztivált, amit az 
Önkormányzat 5 millió forinttal támogat, ha jól értem.  
 
Dr. Mátyás Ferenc mikrofonon kívül közli, hogy két hónapja is erről beszéltek, amikor a költségvetésről volt szó. 
 
Kállay Gáborné: Jó, csak ez itt számomra nem volt teljesen világos ebből a költségvetésből, mert az nem derül 
ki, hogy itt most kik, hogy… Oké, rendben van. Attól még megkérdezhetem, nem? Vagy probléma? 
 
Takács Máriusz: Tisztázó kérdéseknek abszolút mindig mindenhol természetesen helye van. Kérdés, észrevétel 
nincs. Kérem, szavazzunk a 172/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 99/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
172/2023. számú – ” Ráday Utcai Színházi Találkozó támogatása” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(7 igen, 1 tartózkodás) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Kállay Gáborné Tartózkodott 
Bucher Franciska Távol  
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
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10./ Kettőspont Kulturális és Művészeti Alapítvány kérelme 
173/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 
 

Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 173/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 100/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
173/2023. számú – ” Kettőspont Kulturális és Művészeti Alapítvány kérelme” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(8 igen, egyhangú) 
A szavazásban 8 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 

 
 
11./ Javaslat használaton kívüli telefonfülkék könyves szekrénnyé történő átalakítására 

167/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: dr. Mátyás Ferenc önkormányzati képviselő 

 
Kozma András: Képviselő Urat kérdezném, hogy ez teljesen át lett tekintve, hogy ezeket a telefonfülkéket 
egyébként föl lehet használni ilyenre. Tudtommal a Magyar Telekomnak, aki ezeket fenntartja, annak 
kötelezettsége van rá, hogy fönntartsa, mert egyébként a telefonfülkék nagy részét már rég leszerelték volna 
Budapesten, de valamilyen kötelezettségi szerződése van a Magyar Telekomnak, hogy ezeket talán fönn kell 
tartani. Mi ennek pontosan a jogszabályi háttere? 
 
Dr. Mátyás Ferenc: Ez erről is szól, hogy vizsgáljuk meg, nézzük meg, de egyébként a fenntartás, hát… Vannak 
olyan fülkék, amik évek óta nem láttak telefon berendezést magukban, csak a vázuk áll ott. Elvileg lehet. A II. 
kerületben Őrsi Gergely polgármesterék szerintem csináltak már ilyen telefonfülke átalakítást, de ha nem megy 
maga a telefonfülke, akkor ahonnan annakidején elindult a gondolkodás, az az a fajta könyves szekrény is volt, 
amit a VII. kerületben valósítottak meg. De ezzel kapcsolatban bekértem Bárdi Zsuzsanna VII. kerületi 
alpolgármester asszonytól az árajánlatokat, meg az összes olyan anyagot, amit a VII. kerület kapott. Az konkrétan 
könyves szekrény, riglivel, nyitható-zárható könyves szekrény. Azt tovább is küldtem a városvezetés felé. Itt első 
körben szerintem meg tudjuk vizsgálni, hogy ha átalakítjuk… Azért ezekből a telefonfülkékből, letakarítva, 
újrafestve lehet egy olyan darabot varázsolni, ami jól is néz ki a kerületben, viszont, ha azt látjuk, hogy egyéb jogi 
akadályokba ütközünk, vagy nem lehet, vagy bármi ilyen történet van, akkor még mindig megvan a lehetőségünk 
arra, hogy a könyves szekrény irányba menjünk el. Ez a történet egy picit döcögött, és akkor ezzel most így 
szeretném meggyorsítani ezt a feladatot, hogy ilyen vagy olyan úton a végére jussunk.  
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Árva Péter: Talán Elnök Úr körzetében, a Haller utca 44. előtt van egy használaton kívüli fülke. Elég sokkoló 
élmény, amikor az ember ott áll a villamosmegállóban, és azt látja, hogy oda beszalad egy ember nagyon sietve, 
és utána kijön megkönnyebbülve. Ezek a telefonfülkék utcai piszoárként működnek ma Budapesten. Kutya 
kötelességünk valamilyen módon ezeket megszüntetni vagy más funkcióval megtölteni. Úgy tudom, hogy Elnök Úr 
foglalkozott ennek az elvitelével, és van is információja arról, hogy ez hogyan lehetséges. Kérem, hogy mondja el 
nekünk. 
 
Döme Zsuzsanna: Itt igaziból a legtöbb dolog elhangzott Kozma András képviselő úr kérdésére. Ez már azért egy 
hosszabb folyamat Mátyás Ferenc képviselő úr kezdeményezésre és én felvettem a kapcsolatot a Magyar 
Telekommal akkor egy konkrét telefonfülkével kapcsolatban. Valóban leginkább azért állnak ilyen sűrűn ezek a 
telefonfülkék, mert hirdetési felületként még szuperül lehet őket használni. És azokat szokta leszerelni jellemzően 
a Magyar Telekom, amikor hirdetési felületként azokon a helyeken viszonylag kevésbé frekventált helyen lévők. 
Ugyanakkor nem volt elutasító a Magyar Telekom, de használat alatt lévő telefonfülkét nem adnak és ez, amit mi 
megjelöltünk, amit először Mátyás képviselő úr javasolt, azt ők használat alatt lévőnek minősítették és nyitottak 
voltak arra, hogy vásároljunk tőlük már kiselejtezett, leszerelt fülkét és akkor azt felújítva visszarakhatjuk a 
közterületre. Ezzel kapcsolatban kezdtünk el mi továbbgondolkodni, hogy lehet, hogy nem fülkét kellene 
mindenképp felújítanunk, hanem valami könyvszekrényt. Volt is ilyen lakossági ötlet, az mondjuk a Ferenc térre 
vonatkozott, egy könyvszekrény kihelyezésére. Azt gondolom, ezt követi most ez az előterjesztés, merthogy ott 
fejeztük be a Képviselő Úrral, hogy akkor nézzünk ki esetleg egy másik fülkét, amit tényleg nem használ, de akkor 
ehelyett az történik, hogy akkor a városvezetés mérje föl ennek a lehetőséget, egyeztessünk mindenkivel, a helyi 
lakosokkal is. Készítsünk részletes tervezetet a telefonfülkék könyvszekrényes hasznosítására, vagy nem a 
telefonfülkék, hanem egyéb könyvszekrényes hasznosításra. Szerintem támogassák ezt az előterjesztést, és akkor 
a városvezetés elvégzi ezeket a feladatokat, és akkor nyilván bejön újra a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és 
Nemzetiségi Bizottság elé is, hogy mire jutottunk és milyen javaslatokat tudunk ezzel kapcsolatban megfogalmazni. 
 
Takács Máriusz: Én, mint körzetes képviselő voltam egy telefonfülkében érintett. A Drégely utca közepén van egy 
telefonfülke, amire panaszkodtak a lakók, hogy egyrészt hasztalan… Megérdeklődtem, hogy lehet ezt 
megszüntetni. Ha szeretnénk ezt megszüntetni, az Önkormányzat ezt nem tudja, ezt a helyi társasház 
képviselőjének, közös képviselőnek kell kérelmezni a szolgáltatótól, hogy szüntesse meg az előtte található 
telefonfülkét. Mivel ezt az a társasház nem tette meg, így végül az a telefonfülke nem szűnt meg, de ez az útja, 
módja, hogyha valaki úgy érzi, hogy útban van. Vagy például olyan dologra használják a telefonfülkét, ami nem 
rendeltetésszerű, és ezt gyakran teszik, akkor így lehet kérni annak leszerelését. 
 
Dr. Mátyás Ferenc: Itt tényleg arról van szó, hogy nézzük meg, adjon egy árajánlatot a Magyar Telekom, nézzük 
meg, hogy az oké, nem oké, elfogadható-e vagy nem. Ehhez képest akkor már van egy összehasonlítási alapunk, 
hogy mondjuk, egy könyves szekrény az milyen lenne, hogy lenne, nyilván ezek az aggályok, hogy nem 
rendeltetésszerűen használnák, ez benne van, bár remélem, hogy ha itt könyvek vannak benne, senki nem érzi 
úgy, hogy ez egy remek hely üríteni és még le tud venni egy-két kellemes olvasmányt is hozzá a polcról. De azért 
három terület, amiben gondolkodhatunk esetleg, hogy érdemes lehet az azért olyan, hogy nagyobb a rálátás, 
ellenőrizhetőség, akár itt a Bakáts téren, akár a Ferenc téren arra, hogy ilyen incidensek kisebb számban, vagy 
egyáltalán ne forduljanak elő. De nyilván ezt is vizsgálni kell. Egyetlenegy adalék ehhez az előterjesztéshez, amiért 
végül is elkészült az előterjesztés, az egy kísérletnek volt az eleme, mert ennek az előterjesztésnek mind az 
indokolás része, mind pedig a határozati javaslat szövegrésze kizárólag mesterséges intelligencia által készült. 
Megkapta az instrukciót a ChatGPT arra, hogy készítsen egy ilyet, és az előterjesztés kísérlet jelleggel, de teljes 
egészében mesterséges intelligencia által írt szöveg. 
 
Kozma András: Nagyjából megkaptam azokat az információkat, amikre kíváncsi voltam. Ami egy kicsit engem itt 
megijesztett, igazából a csatolt kép, hogy ez a londoni, vagy angol, londoni típusú telefonfülke. Igazából ezzel csak 
annyit akarok mondani, hogy azért a budapesti telefonfülkéknek, vagy Magyarországon a városi telefonfülkéknek 
megvan a saját nosztalgikus, romantizált városképi szépsége, és valójában ezeket a telefonfülkéket nagyon rossz 
látni tényleg, hogy nyilvános vécének használják és nagyon leromlott állapotban vannak. Úgyhogy én 
mindenképpen tennék, nem szóbeli javaslatot, meg semmit, csak egy megfogalmazást, hogy legalább egy 
telefonfülkét, ha eljutunk oda, hogy az összes telefonfülkét leszerelik Budapesten, legalább egyet-kettőt muzeális 
értékkel, kulturális, történelmi értékkel rendelkező tárgyként mindenképp jó lenne felújítani és kvázi telefonfülke 
szolgáltatásként is akár meghagyni. De az a lényeg, hogy maga a jelenség, mint Budapesten egy telefonfülke, azt 
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jó állapotban mindenképp meg kéne, hogy tartsuk. Nyilván egy-kettőből lehet könyvszekrényt csinálni, meg 
elbontani, de alapvetően ne tekintsük közellenségként Budapest városképében a telefonfülkéket. 
 
Takács Máriusz: Akinek eszébe jut, segítsen meg, hogy Örkény Istvánnak melyik egyperces novellája, ami egy 
körúti telefonfülkéről szól. Van egy ilyen, én úgy emlékszem, de most nem jut eszembe a címe. Sebaj. Ki fog 
derülni. Aki megtalálja, az olvassa el, mert a vitára jól rárímel. Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 
167/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 101/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
167/2023. számú – ” Javaslat használaton kívüli telefonfülkék könyves szekrénnyé történő átalakítására” című – 
előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(6 igen, egyhangú) 
A szavazásban 6 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Deutsch László Távol 
Kállay Gáborné Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 

 
Takács Máriusz: Képviselő Asszony szavazatát valahogy nem vette be a rendszer. Szavazzunk újra? Kérem, 
hogy ismételjük meg technikailag újra a szavazást. Kérném a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi 
Bizottságot, hogy vonjuk vissza az előző határozatunkat, mert Képviselő Asszony az előbb nem tudta leadni 
rendesen a szavazatát technikai hiba miatt. Kérem, hogy vonjuk vissza és szavazzunk újra. Arról szavazunk, hogy 
visszavonjuk. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 102/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy a KOEN 101/2023. (VI.21.) határozatát 
visszavonja  
Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(7 igen, egyhangú) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
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Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Deutsch László Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 167/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 103/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
167/2023. számú – ” Javaslat használaton kívüli telefonfülkék könyves szekrénnyé történő átalakítására” című – 
előterjesztést. 
Határidő: 2023. június 22. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(6 igen, 1 tartózkodás) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen  
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Kállay Gáborné Tartózkodott 
Bucher Franciska Távol 
Deutsch László Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
 
12./ Engedélyezett létszám megemelése – Ferencvárosi Pinceszínház 

168/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Takács Máriusz önkormányzati képviselő 

 
Takács Máriusz: Szeretettel köszöntöm Igazgató Urat itt, körünkben. Ha már eljött az előterjesztés kapcsán, 
megkérném, hogy egy pár szót szóljon a Pinceszínház évadáról, illetve arról, hogy milyen tevékenységek, milyen 
megújulás folyik éppen a színházban. 
 
Sztarenki Pál: Nem nagyon szeretném rabolni az idejüket, annál is inkább, mert részletes beszámolót készítünk, 
és természetesen el fogjuk juttatni a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság minden tagja 
számára és Polgármester Asszonynak is. G. B. Shaw azt mondja: „A statisztika olyan, mint a bikini: sok mindent 
megmutat, de a lényeget eltakarja.” Pedig a lényeg az benne volt a pályázati kiírásban is, hogy feltenni a 
Pinceszínházat a színházi térképre. A ferencvárosiaknak legyen egyszerre progresszív és befogadó, s a nézőtéren 
ne árválkodjanak üres székek. Azt gondolom, hogy szép eredményekről számolhatunk be. A 2022-2023-as 
évadban, a mostani évadban 177 előadást tartottunk. 12.836 néző látogatott minket, 88%-os a nézettség és 
29.621.600 forint volt a jegybevétel úgy, hogy jegyárat nem emeltünk közben. Összehasonlításképpen a 2018-
2019-es, még Covid-mentes évaddal, ott 138 előadás lett megtartva, 9666 nézővel, 74%-os nézettséggel és 
18.541.000 forint jegybevétellel. Tehát ez most olyan, mintha plusz egy hónappal tovább dolgoztunk volna és 
annyival több előadást tartottunk meg. A Mirad, egy fiú Boszniából című előadásunkat meghívták a győri Öt 
Templom Fesztiválra, a kisvárdai határon túli magyar színházak fesztiváljába választották, ez most lesz, 2023. 
június 29-én. Meghívták a szegedi THEALTER nemzetközi fesztiválra, többek között a Hitler ABBA-t énekel és a 
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Jeruzsálem című előadásainkat is, csak sajnos forráshiány miatt három előadást nem tudnak meghívni, marad a 
Mirad, egy fiú Boszniából, azzal majd augusztusban megyünk a szegedi fesztiválra és szó van még egy 
montenegrói fesztiválmeghívásról is. Új bemutatók lesznek Három és fél nővér címmel, Selmeczi Bea egy 
ősbemutatót ír, ez egy Csehov adaptáció, Telihay Péter rendezésében. April De Angelis: Színésznők című darabja, 
Shakespeare Macbethje, a Müller Péter: A vihar kapujában, ez egy 3SFA-s koprodukció lesz, illetve O. Horváth 
Sári ír még megint egy új darabot, az is egy ősbemutató lesz, az majd valamikor április végén, májusban lesz 
bemutatva. Jelen leszünk természetesen a Pozsonyi Pikniken, a RUSZT Fesztiválon, a Bakáts Feszten, a 
Terézvárosi Fesztiválon. A RUSZT Fesztiválra visszatérve, azzal, hogy van egy A terv, meg egy B terv, annak 
függvényében, hogy a pályázati pénzek hogy érkeznek meg, de nagyon izgalmasan alakul, és nagyon 
mozgalmasan, és nagyon szépen. Épp most beszéltük meg a színitanodások fesztiválját, ami azt jelenti, hogy majd 
egy év múlva, júniusban átadjuk a terepet, a Pinceszínházat és a Keleti István Alapfokú Művészeti Iskola és 
Művészeti Szakgimnázium tanulóinak, a Nemes Nagy Ágnes Művészeti Szakgimnázium, a Pesti Magyar 
Színiakadémia és a Marosvásárhelyi Művészeti Egyetem előadásait ott fogjuk megtartani. Délelőttönként szakmai 
megbeszélések, értékelések lesznek, esténként pedig majdnem mindegyik iskola hoz három-három 
vizsgarendezést, és ott kapnak a fiatalok lehetőséget a bemutatkozásra. 2023. augusztus 2-án, ez fontos, a roma 
holokauszt nemzetközi emléknapja alkalmából a szegedi előadást hívjuk meg, a Perovics Zoltán rendezte Jég-
doktrínák címmel. Ez náci retorikai beszédekből összeállított, gyakorlatilag egy elképesztően izgalmas, fontos 
összművészeti előadás. Ez az előadás ingyenesen lesz látogatható. Azt gondolom, hogy meglehetősen ízléstelen 
lenne erre az előadásra jegyet kérni. Ezt természetesen a Pinceszínház vállalja. Sok szeretettel várunk mindenkit. 
A Francia Intézettel vagyunk még kapcsolatban, majd december környékén lesz még egy francia előadás is, egy 
kortárs táncelőadás. Hirtelen ennyi, és ha még nálam a szó, akkor megragadom megint az alkalmat, hogy 
köszönetet mondjak a FIÜK-nek a támogatásáért és a segítségéért, de ezt most nagyon komolyan, és a Kulturális, 
Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottságnak is a segítségért és a támogatásért. Ezt kértem a 
kinevezésemkor is, hogy az együttműködésükre számíthassak. Köszönöm szépen a bizalmat! 
 
Takács Máriusz: Tennék a saját előterjesztésemben egy kis módosítást. A 2. határozati javaslatnál, abból 
kifolyólag, hogy Igazgató Úr ugyan egyben küldte el nekem, annak idején ezt a státuszbővítési kérelmet, és a 
felújításhoz kapcsolódó kérést, csak az az én rendszeremen nem futott át, hogy ahhoz is kell egy belső 
költségvetésbeli átrendezés, hogy a felújításokat, amiket nyáron szeretne Igazgató Úr megcsinálni, ahhoz át kell 
belül is rendezni egy picit a költségvetést. Úgy módosítom a 2. határozati javaslatot, hogy a dologi kiadások az 
eredetiben -6.419.000 forinttal szerepelnek, ezt még növelném 9,5 millió forinttal, tehát a dologi kiadások soron -
15.919.000 forint van, és bejönne még egy sor, egy beruházás (K6), és erre menne rá az a +9,5 millió forint, amit 
a dologiból elvettünk. Ez technikailag azt jelenti, hogy a Pinceszínháznak mindenre van pénze, csak a belső sorain 
belül át kell rendeznie, hogy a belső audiorendszerek megújítását képes legyen most, a nyáron elvégezni. Ez egy 
technikai jellegű módosítás. Mivel én vagyok az előterjesztő, ez automatikusan az előterjesztés részévé is válik. 
Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 168/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 104/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
168/2023. számú – ” Engedélyezett létszám megemelése – Ferencvárosi Pinceszínház” című – előterjesztést az 
elhangzott módosításokkal együtt. 
Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(7 igen, egyhangú) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
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Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Kállay Gáborné Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 
 
13./ Javaslat pályázati program elszámolásának elfogadására  

Sz-203/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk az Sz-203/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 

 
KOEN 105/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy  

 

1./ az alábbi táblázat szerint elfogadja a KOEN 51/2022. (V. 10.) számú határozata alapján támogatásban 
részesített szervezet beszámolóját. 

 Szervezet 

2022. évi 
felhasznált 

támogatási összeg 
(Ft) 

1. Piazza D. F. Kft. 350.000,- 

Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 
 
2./ az alábbi táblázat szerint elfogadja a KOEN 52/2022. (V.10.) számú határozata alapján támogatásban 
részesített szervezetek beszámolóját. 

 Szervezetek 

2022. évi 
felhasznált 

támogatási összeg 
(Ft) 

1. Manolli Kulinária Kft. 350.000,-  

2. Miénk a Színpad 320.000,-  

3. Ferencvárosi Főplébánia 300.000,-  

4. 
Jedermann Kft. 

200.000,-  

Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 
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3./ az alábbi táblázat szerint elfogadja a KOEN 53/2022. (V.10.) számú határozata alapján támogatásban 
részesített szervezetek beszámolóját. 

 Szervezetek 

2022. évi 
felhasznált 

támogatási összeg 
(Ft) 

1. AppArt Egyesület 310.000,-  

2. Abacusan Stúdió Oktatásszervező Nonprofit Kft. 450.000,-  

3. Anyahajó Egyesület - Anyaközpont és családi kikötő a József Attila – lakótelepen 130.000,-  

4. Manolli Kulinária Kft. 100.000,- 

Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 
 
4./ az alábbi táblázat szerint elfogadja a KOEN 54/2022. (V.10.) számú határozata alapján támogatásban 
részesített szervezet beszámolóját. 

 Szervezet 

2022. évi 
felhasznált 

támogatási összeg 
(Ft) 

1. Anyahajó Egyesület - Anyaközpont és családi kikötő a József Attila - lakótelepen 300.000,- 

Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 
 
5./ az alábbi táblázat szerint elfogadja a KOEN 55/2022. (V.10.) számú határozata alapján támogatásban 
részesített szervezetek beszámolóját. 

 Szervezetek 

2022. évi 
felhasznált 

támogatási összeg 
(Ft) 

1. 
Fv. Szerb NÖ. 

375.000,-  

2. 
Fv. Román NÖ. 

375.000,-  

3. 
Fv. Roma NÖ. 

1.750.000,-  

Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 
 
6./ felkéri a Polgármestert, hogy a határozat 1-5. pontjában foglalt döntésről tájékoztassa az érintetteket. 
Határidő: 30 nap 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

(7 igen, egyhangú) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
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Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Kállay Gáborné Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 

 
 

14./ Javaslat pályázatok kiírására 
Sz-246/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Takács Máriusz: Ebből az előterjesztésnek nem mindegyik része vonatkozik ránk, csak a I. és a III. Az I. az csak 
egy technikai jellegű dolog, ahol módosítjuk, és egy konkrét kiírás van. Ha jól értelmeztem, akkor erről mi a 
szeptemberi rendes ülésünkön fogunk valószínűleg dönteni, mert 2023. augusztus 25-e a határidő és kérném a 
Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság egy tagját, hogy az előbíráló bizottságban vegyen részt. 
Én, hogyha Hulse Alexandrának nem probléma, örülnék, ha ő vállalná ezt a feladatot. Köszönöm, bizottsági 
tagtársam bólogatott. Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk az Sz-246/2023. sz. előterjesztés I. és III. 
határozati javaslatáról. A Hivatal tájékoztatása alapján külön kell szavaznunk az I. és III. határozati javaslatról. 
Kérem, hogy szavazzunk az Sz-246/2023. sz. előterjesztés I. határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 

 
KOEN 106/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
Az Egészségügyi, Szociális, Sport, Ifjúsági és Civil Bizottság, valamint a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és 
Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023. (II.21.) 
önkormányzati rendelet 3972. sorszámú „Kulturális tevékenység, egyházi és civil szerv. támogatása” megnevezésű 
költségvetési előirányzat felosztásáról szóló ESZSICB 46/2023. (III.8.) számú határozata 9.) pontjában, valamint a 
KOEN 45/2023. (III.8.) számú határozatában szereplő táblázatot az alábbira módosítja: 

 

"3972." számú "Kulturális tevékenység, egyházi és civil szerv. támogatása" megnevezésű költségvetési 
előirányzat  

2023. évi felosztása 

Felhasználás módja 
Felhasználásra 

elkülönített összeg  
(Ft) 

Ferencvárosi civil szervezetek működésének támogatása (koordináló 
szakbizottság: ESZSICB) 

7 500 000 

Hátrányos helyzetű csoportok szabadidős –sport kivételével- programjainak 
támogatása 

(koordináló szakbizottság: ESZSICB) 
4 000 000 

Szociális tevékenységek támogatása 
(koordináló szakbizottság: ESZSICB) 

5 500 000 

Kerületi rendezvények támogatása művészeknek a ferencvárosi 
vendéglátóhelyeken vagy kiemelt közterületen 

(koordináló szakbizottság: KOENB) 
8 000 000 

Kulturális tevékenység támogatása 
(koordináló szakbizottság: KOENB) 

7 000 000 

Kulturális tevékenységek támogatása a József Attila- és az Aszódi-lakótelepen 
 (koordináló szakbizottság: KOENB) 

3 000 000 

Összesen: 35 000 000  



18 

 

Határidő: 2023. június 21. 
Felelős:  Baranyi Krisztina polgármester 

(7 igen, egyhangú) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Kállay Gáborné Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 

Takács Máriusz: Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk az Sz-246/2023. sz. előterjesztés III. határozati 
javaslatáról.  
 
KOEN 107/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy: 
 
1./ Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzatának a hatályos költségvetési rendelete 3972. számú 
„Kulturális tevékenység, egyházi és civil szerv. támogatása” elnevezésű során elkülönített 35.000.000,- forintos 
keretösszeg terhére 2.500.000,- forintot egyszeri pályáztatás útján oszt szét „Kerületi rendezvények támogatása 
művészeknek a ferencvárosi vendéglátóhelyeken vagy kiemelt közterületen” pályázatra, egyben jóváhagyja az Sz-
246/2023. számú előterjesztés 3. számú mellékletét képező pályázati felhívást és a kapcsolódó 
formanyomtatványt, továbbá felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon azok helyben szokásos módon történő 
közzétételéről. 
Határidő: 2023. június 30.  
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 
 
2./ a „Kerületi rendezvények támogatása művészeknek a ferencvárosi vendéglátóhelyeken vagy kiemelt 
közterületen” pályázat Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottsága által történő – alapítványi 
pályázatok esetén a Képviselő-testület általi – elbírálását megelőzően, a beérkezett pályázati anyagokat 4 tagú 
javaslattevő bizottság előzetesen véleményezi, majd döntésre előkészíti a bizottság/Képviselő-testület számára. A 
javaslattevő bizottság tagjai közé az alábbi személyeket választja: 
 

1. Döme Zsuzsanna alpolgármester  
2. Takács Máriusz, Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elnöke 
3. dr. Kelemen Miklós Sándor, Humánszolgáltatási Iroda, - civil referens  
4. Hulse Alexandra (Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság által delegált 1 fő) 

 
A javaslattevő bizottság tagjai részére tiszteletdíjat nem állapít meg. 
Határidő:2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

(7 igen, egyhangú) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
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Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Kállay Gáborné Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 

 

15./ Ferencvárosi Görög Nemzetiségi Önkormányzat kérelme  
Sz-204/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Takács Máriusz: Itt csak egy célt változtatnának meg a pályázati összeg felhasználásánál. Kérdés, észrevétel 
nincs. Kérem, szavazzunk az Sz-204/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 

 
KOEN 108/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy hogy a KOEN 69/2023. (IV.26.) sz. 
határozat 1. pontjában megjelölt táblázatban a Ferencvárosi Görög Nemzetiségi Önkormányzat 2023. pályázati 
programja „Nyelvi Tábor 2023. 09. 07-14. között Kelet-Krétán” programra módosuljon.  
Határidő: döntést követő 30 napon belül 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

 (7 igen, egyhangú) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Kállay Gáborné Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 

 

 
16./ Javaslat óriásplakát pályázat kiírására 

Sz-244/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Takács Máriusz: Hadd kérdezzem, meg, hogy mikor lesz ennek a bírálata? Szintén szeptemberben. Kiváló. Mikor 
lesznek ezek kihelyezve utána? Még ez a nagy kérdés. Ez ilyen október, november tája? Hogy szokott ez lenni? 
Még ebben az évben kikerülnek. Reméljük, sok és kiváló pályamű fog beérkezni. Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, 
szavazzunk az Sz-244/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 

 
KOEN 109/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy  
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1./ 2.000.000,- Ft keretösszegben az Sz-244/2023. számú előterjesztés mellékletében szereplő óriásplakát 
pályázati felhívást kiírja. 
Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

 
2./ felkéri Polgármester Asszonyt, hogy a közzétételéről gondoskodjon. 
Határidő: 2023. június 30. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 
3./ az óriásplakát pályázatok Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottsága által történő elbírálását 
megelőzően a beérkezett pályázati anyagokat 5 tagú szakmai zsűri előzetesen véleményezi, majd döntésre 
előkészíti a bizottság számára. A szakmai zsűri tagjai: 

1. Döme Zsuzsanna alpolgármester 
2. Takács Máriusz képviselő/bizottsági elnök 
3. Bakos Gábor, ARC kiállítás alapító 
4. Fiatal Képzőművészek Stúdiója Egyesület által delegált 1 fő 
5. OPLA – Magyar Plakát Társaság által delegált 1 fő 

Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

 
4./ a szakmai zsűri 1.-2. pontban megnevezett tagjai részére tiszteletdíjat nem állapít meg, míg a szakmai zsűri 3.-
5. pontban megnevezett tagjai részére bruttó 71.582,-Ft/fő/alkalom (a vonatkozó járulékok miatt 79.957,-
Ft/fő/alkalommal terheli meg a költségvetési sort) megbízási díjat állapít meg a 3421. számú „Kulturális koncepció” 
költségvetési sor terhére. 
Határidő: 2023. június 21. 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

 (7 igen, egyhangú) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Kállay Gáborné Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 

 
 

17./ A József Attila irodalmi támogatásra beérkezett pályázatok elbírálása 
Sz-247/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Takács Máriusz: Ki lett osztva, mindenki előtt ott van. Öt ösztöndíjast javasolt nekünk Nádasdy Ádám, Mesterházi  
Mónika,Moskát Anita, Tóth-Czifra Júlia és Szálinger Balázs szakmai zsűrink. Nevesen: Horváth Florencia, Halász 
Rita, Kazsimér Soma, Harag Anita, Mécs Anna személyében. Nagyon jó látni, hogy sok írónő van közöttük. Kérdés, 
észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk az Sz-247/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
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KOEN 110/2023. (VI.21.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy Budapest Főváros IX. Kerület 

Ferencváros Önkormányzatának 27/2021. (VII.9.) önkormányzati rendelete alapján a 2023. júliustól 2023. 

decemberig tartó támogatási időszakban az alábbi személyeket részesíti a József Attila irodalmi támogatásban, és 

felkéri a polgármestert az alábbi személyekkel a támogatási szerződés megkötésére: 

1. Horváth Florencia 

2. Halász Rita 

3. Kazsimér Soma 

4. Harag Anita 

5. Mécs Anna 

Határidő: döntést követő 30. nap 
Felelős:Baranyi Krisztina polgármester 

(7 igen, egyhangú) 
A szavazásban 7 bizottsági tag vett részt: 

 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Bucher Franciska Távol 
Kállay Gáborné Távol 
Dr. Nagy Attiláné Távol 
Sajó Ákos Távol 
 

 
Takács Máriusz: Ezúton jelzem és hívom a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság tagjait, hogy 
jövő héten kedden 2023. június 27-én 16.30 órakor ennek a díjnak az átadása lesz. Erre nagy szeretettel várom a 
Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság tagjait az anyakönyvi díszteremben. Az eseményen, ha 
jól tudom a zsűri is részt fog venni, és impozáns nevek is vannak ott, úgyhogy mindenkit szeretettel látunk. 
Köszönöm szépen, hogy ebben a jó melegben is itt volt a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság 
és meg tudtuk hozni a döntéseket, az ülést 16.19 órakor bezárom. Előre láthatólag szeptemberben találkozunk 
legközelebb. 

 
k.m.f. 

 
 
 

 Takács Máriusz 
 elnök 
           
Árva Péter 
bizottsági tag 
 
 
 
Fábián Beatrix 
jegyzőkönyvvezető 


